
Toespraak afscheid Staten 2 maart 2016 

Voorzitter, 

Op de dag dat ik mijn ontslagbrief aan u schreef, besloot het kabinet mee te 

gaan doen aan de bombardementen op Syrië. Dat bracht meteen de dag van 

mijn installatie in 2003 in herinnering. Toen stond mijn fractie hier gekleed in  

T-shirts met daarop de tekst “Niet in mijn naam” als protest tegen de deelname 

van Nederland in de oorlog in Irak. 

Het is treurig om te zien dat de wereld er in de afgelopen 13 jaar wat dat 

betreft niet veel beter op is geworden. 

 

Een aantal collega´s toen ook al bij die vergadering: de heer Stoop (SGP), en 

toen nog Statenlid, de heer Weber (D66). Dat is niet veel na 13 jaar. 

Maar ik kon in 2003 nog niet vermoeden dat hier nu nog mensen zouden 

rondlopen die op de lijst hebben gestaan voor de LPF (Struilaard), Leefbaar 

Zuid-Holland (Braam) en het Democratisch platform Nederland (de Vree). 

Om maar eens een paar partijen te noemen die toen aan de verkiezingen 

deelnamen. 

 

Het was ook de tijd dat de Staten net afscheid hadden genomen van Nederland 

Mobiel, terwijl ik me juist op een debat met hen had verheugd. Ze wilden 

namelijk een groene golf op alle wegen.  

Maar Voorzitter,  

 

Terugkijkend moet ik toch constateren dat veel dingen een stuk minder zijn 

geworden in de afgelopen 13 jaar,  

Mijn haarkleur en überhaupt de hoeveelheid haar, (of er een causaal verband is 

met het statenwerk…?) 

Het aantal Statenleden, dat ging van 83 naar 55.  

In 2003 waren er nog fracties met zo´n twintig leden. Daardoor liepen er hier 

Statenleden rond met als enig woordvoerderschap de perifere fietspaden in 

Streekplangebied Oost. Ik was in die tijd blij dat ik in een kleinere fractie zat. 

 

Wat ook minder is geworden is het aantal nevenfuncties van de Commissaris, 



iets dat vaak tot ophef heeft geleid. Al moet ik erbij zeggen dat ik nooit aan de 

persoonlijke integriteit van uw voorganger heb getwijfeld. 

En de aandacht in de regionale media is een stuk minder geworden. Rond 2003 

verschenen er nog wel eens lange stukken in onder andere het Rotterdams 

Dagblad en de Haagse Courant van journalisten als Henk de Kat en Kor Kegel. 

Helaas kregen zij steeds minder ruimte en werden de stukken steeds korter. 

 

De bedrijfsmatige opzet van de regionale media zorgt dus voor een steeds 

gebrekkiger waakhondfunctie in ons democratisch bestel. 

Uiteraard wil je als Statenlid aandacht voor je goede werk, maar nog 

belangrijker is dat er kritisch mee gekeken wordt naar wat hier allemaal 

gebeurd. Zeker in een minder zichtbare bestuurslaag als de Provincie.  

Het is dus aan de Provincie om zo transparant mogelijk te opereren. 

Wat ook minder is geworden is de zittingsduur van Statenleden. Naast het feit 

dat veel ambtenaren tegenwoordig vaak van plek moeten wisselen en dat 

gedeputeerden er tegenwoordig ook niet heel lang zitten, is het toch van 

belang dat Provinciale Staten een zeker collectief geheugen vormen. 

Het voorkomt dat de waan van de dag de overhand krijgt, maar ook dat 

bepaalde zaken uit het recente verleden herhaald worden. Op het gebied van 

de Ruimtelijke ordening gaat u bij de omgevingsvisie straks over tot de 3e 

grootschalige verandering in 7 jaar tijd. Dan hebt u simpelweg ervaring nodig. 

 

En nog los hiervan, ik heb in de loop der jaren ervaren dat je jezelf tekort doet 

door slechts voor vier jaar Statenlid te willen zijn. Los van wat de kiezer vindt, 

mijn ervaring is dat je pas na een jaar of 6 echt effectief bent en meer voor 

elkaar krijgt, zowel in de oppositie als in de coalitie. 

 

Maar, uiteraard is het niet alleen maar minder geworden. 

 

Mijn partij heeft veel meer standpunten en alternatieve plannen ontwikkeld. 

En in de afgelopen vijf jaar veel van onze standpunten via de coalitieakkoorden 

gerealiseerd. 

 

Ik bewaar goede herinneringen aan de totstandkoming van de Visie Ruimte en 



mobiliteit, de debatten over het Factory outlet center en Decathlon en de 

besprekingen over ons erfgoed. 

Allen debatten met een goede uitkomst overigens. 

 

Dus met een mooi akkoord, een goede fractie en een prima opvolger en tal van 

mooie herinneringen neem ik vandaag afscheid. 

Voorzitter, 

Ik dank alle kiezers voor het in mij gestelde vertrouwen als Statenlid en u als 

leden van Provinciale Staten voor het in mij gestelde vertrouwen als voormalig 

commissievoorzitter.  

Aan alle medewerkers en hun voorgangers van de vele ondersteunende 

diensten, ambtenaren en in het bijzonder de griffie en de vele 

maatschappelijke organisaties waar ik contact mee heb gehad  ben ik veel dank 

verschuldigd. 

Ik wens u en uw College, met wie het ook erg prettig samenwerken was, veel 

succes en wijsheid toe bij het uitvoeren van uw taak. En ik wens u als leden van 

Provinciale Staten veel waardevolle debatten toe met veel wijze besluiten.  

Het was absoluut een eer en een genoegen volksvertegenwoordiger in deze 

mooie Provincie te mogen zijn. 

Dank u wel. 

 

 

 

 

 

 

 


